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PD Glas Istre iz Pulja, PD Opatija in Orljak iz 
Opatije, občinskemu odboru planinskih društev 
z Reke in Istravinu z Reke. 
Poleg priznanj vsi ti zaslužijo tudi zahvalo za 
dosedanjo pomoč in sodelovanje v minulem 
obdobju. Med letoma 1972 in 1976 je namreč 
prišlo v Istri do zastoja planinstva, tudi zaradi 
nasprotovanja tedanjih oblasti temu gibanju. 
Vendar so predvsem omenjeni in še nekateri 
drugi, tudi upravi železnic iz Ljubljane in Zagre
ba in nekateri odgovorni v občinah Koper, 
Labin in Buzet, šli planincem toliko na roke, da 
so lahko nadaljevali delo. V posebno zadovolj
stvo nam je bilo, ko smo med 11. in 13. 
januarjem letos osebno izročali ta priznanja: 
povsod so nas prijazno sprejeli in se nam 
zahvaljevali za naše planinsko delo v Istri. Ob 
1. maju letos pa imamo v načrtu skromno 
slovesnost na Poklonu ali Brgudcu za vse 
pohodnike, ki so doslej prehodili IPP (več kot 
1750 planincev) ter domačine iz slovenske in 
hrvaške Istre. 

Josip Sakoman 

Fotografije z Badjurove poti 
Planinsko društvo Litija želi izdati razglednico z 
motivi z Badjurove krožne poti, zato vabimo 
vse, ki imajo kvalitetne dia posnetke z motivi z 
Badjurove krožne poti, da jih do 30. 5. 1991 
pošljejo na naslov: 
Planinsko društvo Litija, p.p. 16, 61270 Litija 
z oznako: »Za foto natečaj«. 
Še posebej smo zainteresirani za motive kon
trolnih točk Badjurove krožne poti: Ostreža, 
Tišja, Bogenšperka, Javorja, Pristave, Obolne-
ga, Janč, Miklavža, Zg. Slivne, GEOSSA in 
Zasavske gore. 
Posnetki so lahko iz vseh letnih časov. 
Med prispelimi posnetki bo posebna komisija 
izbrala najboljše in z lastniki dosegla dogovor 
o odkupu in objavi, ostale pa bo vrnila pošiljate
ljem, zato ne pozabite pripisati svojega naslova. 

Upravni odbor PD Litija 

Planinski pohodi, posebno zimski 
V Savinjskem MDO v zimskem času organizira
jo pohode. Tako je prvi že na drugi dan novega 
leta na Dobrovlje v organizaciji in izvedbi PD 
»Dobrovlje« iz Braslovč (začetek leta 1985, leta 
1990 pohodne izkaznice). Potem je planinski 
pohod z Rogle na Osankarico - oziroma prej v 
obratni smeri. Drugo nedeljo je pohod krajanov 
v Marijo Reko. Tretjo nedeljo v januarju je 
pohod pod geslom »Zdravju naproti« v organi
zaciji PD Polzela (20. 1.). 
O planinskih pohodih bi kazalo kaj več zapisati. 
Pohod je organizirano in vodeno dejanje z 
večjo udeležbo različno pripravljenih pohodni-
kov. Med njimi so običajno neznani udeleženci, 
kar je precej drugače kot na društvenem planin
skem izletu. Za pohod je javen razpis, ki mora 
med drugimi vsebovati tudi pogoje udeležbe 
(oprema, telesna pripravljenost, čas hoje...). 
O letošnjem pohorskem pohodu so mnenja 
različna, morda pa je le res, da so bile markacije 

marsikje pomanjkljive, posebno na razpotjih. 
Del Pohorja ima celo zimske markacije - za 
smučarje. Toda tudi markacije in karto je po
trebno znati brati, če smo že pozabili na sodo
ben vodnik. Dostop na Marijo Reko gre po poti, 
ki si jo izbereš sam, do Počivalnika sta dve poti, 
naprej pa ena. Letos je bil pohod prvič brez 
prijav na začetku. 
Pohod »Zdravju naproti« je voden vsaj po 
tistem delu (posebej navedeno v razpisu), kjer 
ni markacij. Gre po nadelanih vaških poteh -
tudi do kolena v celeč! Toda objave razpisa v 
treh naših časopisih so sila različne, čeprav so 
iz istega vira. Naj mi bo vsaj tu dovoljeno 
dopolniti, da je bil deveti pohod že tretjič iz 
Paske vasi (vsako leto z druge železniške 
postaje). Letos se ga je prvič udeležilo 80 
(vpisanih), ostalih je bilo 145, devet pa jih je 
opravilo vseh devet pohodov; približno enako 
število jih je bilo drugič, tretjič in četrtič. 
Bomo drugo leto še šli po Pohorju (saj bomo 
pozabili na letošnjo večurno hojo) ali bomo 
pohod prestavili, kot so se letos smučarji presta
vili k Arehu? Bomo bolje vzdrževali naša planin
ska pota z oznakami in smernimi tablami, bomo 
križišča vendarle enkrat začeli skrbneje in ves-
tneje označevati? Se bomo učili orientacije in 
uporabe karte in kompasa, da bomo znali, ko 
nam bo to res potrebno? Bodo vodniki prej utrli 
gaz množici, da bo spet varno prišla na cilj -
in ob pravem času? Ali se nismo tako učili na 
seminarju za vodnike? Pa še s prevozom so 
težave: vsi avtobusi niso prišli na Osankarico. 
Morda bi prestavili traso pohoda tako, da bi bil 
lažji dostop z vozili, hoja pa naj kar ostane. 
Traso poti bo treba najti in dobro označiti! 
Enkrat smo že šli iz Oplotnice na Osankarico 
in nazaj; mi smo zmogli, avtobusi pa ne. 

B.J. 

Prijatelji Ratitovca 
Iz planinskega društva Železniki sporočajo, da 
so se ob novem letu odločili popestriti svojo 
planinsko dejavnost in so med drugim začeli 
akcijo »Prijatelj Ratitovca«. Cilj te akcije je 
ponuditi primerno obliko rekreacije čim širšemu 
krogu ljudi. Akcija ima tekmovalni značaj: pla
ninci naj v enem koledarskem letu pridejo čim-
večkrat na Ratitovec. Vpisna knjiga je v zim
skem času v zimski sobi v mali koči na Ratitov-
cu, ki je stalno odprta, v času sezone jo bo imel 
oskrbnik koče, v knjigi pa so vsa podrobna 
navodila o akciji. 
Kot potrdilo o vzponu se šteje lastnoročni vpis 
in podpis udeleženca »tekmovanja« v posebno 
vpisno knjigo. V enem dnevu se vsakdo lahko 
vpiše le enkrat. Vpise bo pregledovala posebna 
komisija, in sicer občasno med letom in redno 
ob koncu leta. Vsak nepravilen vpis v knjigo 
(nepravilen datum itd.) se kaznuje z diskvalifika
cijo »tekmovalca« za tekoče leto. Vpisi, ki ne 
bodo lastnoročni, ne bodo upoštevani. Vsak, ki 
se želi udeležiti akcije, mora ob prvem vpisu v 
knjigo vpisati tudi svoj naslov in rojstne podatke. 
Rezultate bodo vsako leto razglasili na občnem 
zboru PD Železniki. 

(Obvestila PZS) 


